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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. april 2014 stillet 
følgende spørgsmål nr. 666 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyg-
gelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Løhde (V).

Spørgsmål nr. 666:
”Hvilke tiltag vil ministeren iværksætte for at sikre en mere retvisende og ens-
artet registrering i regionerne, således at monitoreringen af hjertepakkerne re-
elt kan anvendes til at kvalitetssikre patientbehandlingen?”

Svar:
Behandling af hjertesygdomme er et kerneområde i det danske sundhedsvæ-
sen. Det er derfor vigtigt at kunne følge behandlingen tæt, hvilket den af rege-
ringen indførte monitorering på hjerteområdet understøtter. Det er glædeligt, at 
vi nu er i gang med at monitorere pakkeforløbene, men som jeg flere gange
har givet udtryk for, er det ikke tilfredsstillende, at regionerne ikke registrerer 
flere forløb. 

Det er regionernes ansvar at tilrettelægge hjertepatienternes udredning og be-
handling sundhedsfagligt forsvarligt og sikre, at det nødvendige antal registre-
ringer kommer i hus. Jeg har en forventning om, at der i regionerne vil blive 
skruet op for registreringerne, så tallene bliver mere dækkende. 

Derudover vil Sundhedsstyrelsen have fokus på at sikre bedre registrerings-
praksis og bedre udnyttelse af hjertepakkerne. Dette skal drøftes med regio-
nerne på det førstkommende møde i Task Force for Patientforløb på Kræft- og 
Hjerteområdet ultimo april 2014.

Jeg kan i øvrigt henvise til mit svar på S 1257 af 9. april 2014 samt S 1188 af 
26. marts 2014 fra samme spørger.

Med venlig hilsen

Nick Hækkerup      /      Jeppe Troels Berger
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